
OA.0002.X.4.2025.AD                                                  Czarna Dąbrówka, 27.01.2025 r. 

Protokół Nr X/2025 

obrad sesji Rady Gminy Czarna Dąbrówka, 

która odbyła się w dniu 27 stycznia 2025 r. 

Sesja rozpoczęła się o godzinie 15:15 

Sesja zakończyła się o godzinie 16:55 

W sesji uczestniczyło 15 radnych wg załączonej listy obecności oraz sołtysi wg załączonej 

listy obecności. 

Ponadto w sesji uczestniczyli 

• Pan Jan Klasa – Wójt Gminy Czarna Dąbrówka 

• Pan Marcin Marszałkowski – Skarbnik Gminy Czarna Dąbrówka 

• Pani Martyna Kozak-Sekretarz gminy Czarna Dąbrówka 

1. Sprawy regulaminowe: 

a) otwarcie sesji i stwierdzenie kworum 

Przewodniczący Rady Gminy Czarna Dąbrówka - Pan Tomasz Naderza przywitał wszystkich 

zebranych i otworzył X sesję Rady Gminy Czarna Dąbrówka. 

W dalszej części Przewodniczący Rady Gminy Czarna Dąbrówka stwierdził prawomocność 

obrad, ponieważ obecnych było 14 radnych. Następnie Przewodniczący Rady Gminy Czarna 

Dąbrówka poinformował, że obrady Sesji Rady Gminy Czarna Dąbrówka są na bieżąco 

transmitowane i utrwalane za pomocą urządzeń rejestrujących obraz i dźwięk w oparciu o art.20 

ust. lb ustawy z dnia 08 marca 1990 r. o samorządzie gminnym. Podkreślił, że każda osoba 

biorąca udział w Sesji Rady Gminy Czarna Dąbrówka odpowiedzialna jest za ewentualne 

naruszenie przepisów o ochronie danych osobowych  lub dóbr osobistych. 

b) przyjęcie porządku obrad sesji  

Przewodniczący Rady Gminy Czarna Dąbrówka poinformował, że porządek obrad sesji został 

przesłany wraz z zaproszeniem oraz jest wyłożony na stołach. Zwrócił się z pytaniem do 

radnych, czy chcieliby zabrać głos, mają uwagi do przedstawionego porządku obrad. 

Przewodniczący rady Gminy zaproponował wprowadzenie następujących zmian: 

Wobec braku uwag do proponowanego porządku obrad Przewodniczący Rady Gminy poddał go 

pod głosowanie: 

Ilość Radnych biorących udział w głosowaniu  - 15 

Głosów za przyjęciem - 15 

Przeciw przyjęciu - 0 

Wstrzymujących się  - 0 



Po przegłosowaniu porządek obrad wyglądał następująco: 

1. Sprawy regulaminowe 

a) otwarcie sesji i stwierdzenie quorum 

b) przyjęcie porządku obrad sesji 

c) przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji 

2. Informacje przewodniczących komisji stałych Rady Gminy o pracy w okresie 

międzysesyjnym. 

3. Podjęcie uchwał w sprawie: 

1) przyjęcia Programu „Karta Seniora Gminy Czarna Dąbrówka wg druku nr 76; 

2) wyrażenia opinii do projektu Audytu Krajobrazowego Województwa Pomorskiego wg 

druku nr 77; 

3) zmiany Uchwały nr  LIII/  593  /2023 Rady Gminy Czarna Dąbrówka z dnia 18 grudnia 

2023r.w sprawie zasad przyznawania i wysokości diet dla radnych Rady Gminy Czarna Dąbrówka 

oraz zasad zwrotu kosztów podróży służbowych przysługujących radnym Rady Gminy Czarna 

Dąbrówka wg druku nr 78; 

4) uchwalenia ramowego planu pracy Rady Gminy Czarna Dąbrówka na 2025 r.  

i sposobu jego realizacji wg druku nr 79; 

5) przyjęcia planów pracy stałych Komisji Rady Gminy Czarna Dąbrówka na 2025 rok wg 

80; 

6) zmian w budżecie gminy na 2025 rok wg druku nr 81. 

4. Sprawozdanie z działalności Przewodniczącego Rady w okresie międzysesyjnym. 

a) przedstawienie informacji o złożonych interpelacjach i zapytaniach radnych; 

b) pozostałe informacje. 

5. Sprawozdanie z działalności Wójta w okresie międzysesyjnym. 

6. Interpelacje, zapytania oraz wolne wnioski radnych. 

7. Zapytania sołtysów i zaproszonych gości.  

8. Odpowiedzi Wójta na zapytania i wolne wnioski. 

9. Zakończenie obrad sesji Rady Gminy. 

O godzinie 15.25 do obrad sesji rady gminy dołączyła radna Katarzyna Sywanycz. 

c) przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji 

Protokół z poprzedniej sesji nr IX był wyłożony do wglądu w biurze rady gminy oraz 

wysłany e-mailem do radnych. Przewodniczący Rady Gminy poinformował, że do Biura Rady 

Gminy nie wpłynęła żadna uwaga. 

Wobec powyższego poddał pod głosowanie przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji  



Ilość Radnych biorących udział w głosowaniu  - 15 

Głosów za przyjęciem - 15 

Przeciw przyjęciu - 0 

Wstrzymujących się  - 0 

Przewodniczący Rady Gminy wobec wyczerpania się punktu nr 1 przeszedł do realizacji 

kolejnego punktu z porządku obrad. 

 

2. INFORMACJA PRZEWODNICZĄCYCH KOMISJI STAŁYCH RADY GMINY 

O PRACY W OKRESIE MIĘDZYSESYJNYM. 

W okresie międzysesyjnym odbyły się następujące posiedzenia Komisji: 

• Pan Jarosław Cichosz Przewodniczący Komisji Rozwoju Społeczno-Gospodarczego 

odczytał informację o wspólnym posiedzeniu Komisja Rozwoju Społeczno-

Gospodarczego; Komisja Oświaty, Kultury i Spraw Socjalnych; Komisja Rewizyjna; 

Komisja Skarg, Wniosków i Petycji; Komisja Ochrony Środowiska, Turystyki, Sportu i 

Rolnictwa. Informacja ta stanowi załącznik do protokołu. 

• Pani Milena Stępień Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej odczytała informację z pracy 

zespołu kontrolnego komisji rewizyjnej Rady Gminy Czarna Dąbrówka. Informacja ta 

stanowi załącznik do protokołu. 

Przewodniczący Rady Gminy wobec wyczerpania się punktu nr 2 przeszedł do realizacji 

kolejnego punktu z porządku obrad. 

 

3. PODJĘCIE UCHWAŁ W SPRAWIE: 

Przewodniczący Rady Gminy odczytał treść punktu 3a porządku obrad: podjęcie uchwały  

w sprawie przyjęcia Programu „Karta Seniora Gminy Czarna Dąbrówka wg druku nr 76; 

Pani Jolanta Bork-Dyrektor centrum Usług Społecznych udzieliła wyjaśnień do uchwały.  

Art. 5c ust. 1 ustawy z dnia 8 marca 1990 r. o samorządzie gminnym stanowi, że gmina 

sprzyja solidarności międzypokoleniowej oraz tworzy warunki do pobudzania aktywności 

obywatelskiej osób starszych w społeczności lokalnej.  

Jednocześnie zgodnie z art. 17 ust. 2 pkt. 4 i art. 110 ust. 10 ustawy o pomocy społecznej 

do zadań własnych gminy należy podejmowanie zadań z zakresu pomocy społecznej 

wynikających z rozeznanych potrzeb gminy, w tym tworzenie i realizacja programów 

osłonowych. Program wprowadzający „Kartę Seniora Gminy Czarna Dąbrówka” jest 

kontynuacją działań samorządu Gminy Czarna Dąbrówka na rzecz seniorów. Program zakłada, 

że wprowadzenie i rozwijanie systemu ulg i uprawnień oferowanych przez partnerów Programu, 



przyczyni się do podniesienia standardu życia osób starszych oraz posłuży aktywizacji środowiska 

lokalnego poprzez budowanie sieci partnerskiej współpracy na rzecz poprawy funkcjonowania 

społecznego seniorów. Wobec powyższego podjęcie przedmiotowej uchwały jest zasadne. 

 

Radni Rady Gminy Czarna Dąbrówka nie mieli więcej pytań i uwag do niniejszego projektu 

uchwały, więc poddano pod głosowanie uchwałę. 

Radni za podjęciem powyższej uchwały głosowali w następujący sposób: 

15 głosów ”za”; 0 głosów ”przeciw” ; 0 głosów ”wstrzymujących się” 

Wykaz imiennych głosowań nad projektem uchwały stanowi załącznik do protokołu. 

 

Przewodniczący Rady Gminy odczytał treść punktu 3b porządku obrad: podjęcie 

uchwały w sprawie wyrażenia opinii do projektu Audytu Krajobrazowego Województwa 

Pomorskiego wg druku nr 77; 

Pani Iwona Naderza-Kierownik Referatu Gospodarki Komunalnej i Ochrony Środowiska 

udzieliła wyjaśnień do uchwały: 

Na podstawie art. 38 b ust. 2 pkt 2d ustawy z dnia 27 marca 2003 r. o planowaniu i 

zagospodarowaniu przestrzennym,  Marszałek Województwa Pomorskiego zwrócił  się  do 

Gminy Czarna Dąbrówka pismem z dnia 2 stycznia 2025 roku, otrzymanym w dniu 3 stycznia 

2025 roku z prośbą o opinię  w sprawie projektu Audytu krajobrazowego  dla województwa 

pomorskiego, przyjętego przez Zarząd  Województwa Pomorskiego   uchwałą  nr  1579/52/24 z 

dnia 23 grudnia 2024 roku w sprawie zatwierdzenia projektu Audytu Krajobrazowego 

Województwa Pomorskiego i przeprowadzenia procesu jego opiniowania. Zgodnie  z podanym 

wyżej przepisem prawa, projekt audytu krajobrazowego podlega zaopiniowaniu przez rady gmin 

położone na terenie województwa, z zastrzeżeniem, że brak zajęcia stanowiska w terminie 30 dni 

od dnia otrzymania projektu audytu krajobrazowego uznaje się za wyrażenie pozytywnej opinii  o 

projekcie w przedłożonym brzmieniu.  

Rada Gminy Czarna Dąbrówka w drodze niniejszej uchwały, opiniuje negatywnie przedstawiony 

projekt uchwały Zarządu Województwa Pomorskiego w sprawie Audytu krajobrazowego dla 

województwa pomorskiego.  

Audyt krajobrazowy identyfikuje krajobrazy, określa ich cechy charakterystyczne i dokonuje oceny 

ich wartości, wskazuje rekomendacje i wnioski dotyczące kształtowania i ochrony krajobrazów 

priorytetowych oraz krajobrazów w obszarach ochrony przyrody lub wokół obiektów, które 

powinny zostać objęte formami ochrony przyrody takimi jak park krajobrazowy, obszar 

chronionego krajobrazu oraz zespół przyrodniczo-krajobrazowy. 



Wszystkie projekty planów miejscowych podlegają  uzgodnieniu z zarządem województwa, w tym 

w zakresie uwzględnienia wyników audytu krajobrazowego. W związku z art. 15 ust. 2 pkt 7 ww. 

ustawy, w planie miejscowym określa się m.in. granice i sposoby zagospodarowania krajobrazów 

priorytetowych określonych w audycie krajobrazowym oraz w planach zagospodarowania 

przestrzennego województwa.  

Krajobraz priorytetowy, zgodnie z art. 2 pkt 16f  ustawy o planowaniu i zagospodarowaniu 

przestrzennym, to krajobraz szczególnie cenny dla społeczeństwa ze względu na swoje wartości 

przyrodnicze, kulturowe, historyczne, architektoniczne, urbanistyczne, ruralistyczne lub 

estetyczno-widokowe, i jako taki wymagający zachowania lub określenia zasad i warunków jego 

kształtowania.   

Na terenie  gminy Czarna Dąbrówka zaproponowano rozszerzenie obszaru chronionego 

krajobrazu, o utworzenie nowego obszaru chronionego krajobrazu „Dolina Rzeki Łupawy”, tj. 

teren oznaczony kodem 22-314.46.39, 22-314.46.22, 22-314-46-23, 22-314.46.69, 22-314.51-174, 

22-314.51-181, 22-314.51-359, 22-314.51.360. 

Propozycja rozszerzenia obszaru chronionego krajobrazu, godzi w plany rozwojowe gminy i jest 

niezgodna z polityką przestrzenną gminy, w tym zawartą w Studium uwarunkowań 

przestrzennych gminy. Na terenach tych wskazane są obszary przeznaczone pod wielkotowarową 

produkcję rolniczą oraz obszary przeznaczone pod lokalizację odnawialnych źródeł energii. W tej 

sytuacji powyższe zapisy w projekcie audytu krajobrazowego Województwa Pomorskiego będą 

dla Gminy ograniczeniem w realizacji dotychczasowych planów i uniemożliwiają realizację 

planowanych projektów i inwestycji, a w konsekwencji stanowią zahamowanie rozwoju obszarów 

objętych zakresem utworzenia nowego obszaru chronionego krajobrazu „Dolina Rzeki Łupawy”. 

Utworzenie nowego obszaru chronionego krajobrazu „Dolina Rzeki Łupawy” negatywnie będzie 

oddziaływać także na podmioty prowadzące na tym terenie działalność, a także może negatywnie 

wpłynąć na ruch turystyczny w całym tym rejonie.  

Istnieje wyraźna sprzeczność zalecenia zapobieganiu zmianom sposobu użytkowania ziemi z 

możliwymi do wprowadzenia zakazami w granicach obszarów chronionego krajobrazu.  

Sporne rekomendacje i wnioski zawarte w projekcie Audytu krajobrazowego, sformułowane w 

sposób bardzo ogólny, niedookreślony i niemierzalny traktowane będą w procedurze uzgodnień 

aktów prawa miejscowego na równi z normą prawną, która przecież powinna być określona w 

postaci obowiązku – zakazu, nakazu albo dozwolenia. Wszystkie przytoczone sformułowania 

typu „zapobieganie”, „ograniczanie”, „utrzymanie” w odniesieniu do niejednoznacznych, 

niesprecyzowanych, niemierzalnych zaleceń umożliwiają ocenę zgodności projektu aktu prawa 

miejscowego z ww. rekomendacjami wyłącznie w sposób subiektywny, uznaniowy. Zaistnienie 



jakichkolwiek wątpliwości analitycznych przy uzgodnieniach projektu aktu prawa miejscowego 

przez Zarząd Województwa prowadzić może do interpretacji dokumentu na niekorzyść Gminy.  

Tak sformułowane zapisy audytu krajobrazowego mogą spowodować konflikt w procesie 

kształtowania prawa własności nieruchomości na poziomie lokalnym i wojewódzkim, tym samym 

zdaniem organu są nie do zaakceptowania z punktu widzenia prawa lokalnego. 

 

Radni Rady Gminy Czarna Dąbrówka nie mieli więcej pytań i uwag do niniejszego projektu 

uchwały, więc poddano pod głosowanie uchwałę. 

Radni za podjęciem powyższej uchwały głosowali w następujący sposób: 

15 głosów ”za”; 0 głosów ”przeciw” ; 0 głosów ”wstrzymujących się” 

Wykaz imiennych głosowań nad projektem uchwały stanowi załącznik do protokołu. 

 

Przewodniczący Rady Gminy odczytał treść punktu 3c porządku obrad: podjęcie 

uchwały  

w sprawie zmiany Uchwały nr  LIII/  593  /2023 Rady Gminy Czarna Dąbrówka z dnia 

18 grudnia 2023r.w sprawie zasad przyznawania i wysokości diet dla radnych Rady 

Gminy Czarna Dąbrówka oraz zasad zwrotu kosztów podróży służbowych 

przysługujących radnym Rady Gminy Czarna Dąbrówka wg druku nr 78; 

Pan Tomasz Naderza-Przewodniczący Rady Gminy udzielił wyjaśnień do uchwały. 

Stosownie do zapisów dotychczasowego, pierwotnego brzmienia § 2 ust. 6 Uchwały Nr LIII/ 

593 /2023 Rady Gminy Czarna Dąbrówka z dnia 18 grudnia 2023r.w sprawie zasad 

przyznawania i wysokości diet dla radnych Rady Gminy Czarna Dąbrówka oraz zasad zwrotu 

kosztów podróży służbowych przysługujących radnym Rady Gminy Czarna Dąbrówka : dieta 

radnego jest wypłacana przelewem na konto bankowe wskazane przez radnego w terminie do 10-go dnia 

następnego miesiąca, z wyjątkiem miesiąca grudnia, za który wypłata następuje do 31 grudnia. 

W myśl art. 21 ust. 1 pkt 17 Ustawy z dnia 26 lipca 1991 r. o podatku dochodowym od osób 

fizycznych( t.j. Dz.U. z 2024 r. poz.226 z poźn.zm.), wolne od podatku dochodowego są diety 

oraz kwoty stanowiące zwrot kosztów, otrzymywane przez osoby wykonujące czynności 

związane z pełnieniem obowiązków społecznych i obywatelskich, do wysokości 

nieprzekraczającej miesięcznie kwoty 3.000 zł. 

W przypadku gdy wypłata ww. należności spowodowałaby przekroczenie przysługującego limitu 

zwolnienia, od nadwyżki ponad limit zwolnienia istnieje obowiązek naliczenia, poboru  i wpłaty 

zaliczki na podatek dochodowy zgodnie z art. 41 ust. 1 ustawy o podatku dochodowym od osób 

fizycznych ( t.j. Dz.U. z 2024 r. poz.226 z poźn.zm.)  

https://sip.lex.pl/#/act/16794311/3498179
https://sip.lex.pl/#/document/16794311?unitId=art(41)ust(1)&cm=DOCUMENT
https://sip.lex.pl/#/act/16794311/3498179


Zgodnie z zapisami dotychczasowego, pierwotnego brzmienia § 2 ust. 6 wymienionej Uchwały, w 

miesiącu grudniu, gdy radni otrzymują dietę za miesiąc listopad wypłacaną w miesiącu grudniu do 

10 -ego grudnia oraz dietę za miesiąc grudzień wypłacaną do 31 grudnia, w niektórych 

przypadkach występuje sytuacja uzyskania przychodu w kwocie przekraczającej 3 000 zł 

miesięcznie, a wówczas nadwyżka ta podlega opodatkowaniu podatkiem dochodowym od osób 

fizycznych. 

Aby uniknąć powyższej sytuacji zmiana zapisów brzmienia §2 ust. 6 Uchwały Nr LIII/ 593 

/2023 Rady Gminy Czarna Dąbrówka z dnia 18 grudnia 2023r.w sprawie zasad przyznawania i 

wysokości diet dla radnych Rady Gminy Czarna Dąbrówka oraz zasad zwrotu kosztów podróży 

służbowych przysługujących radnym Rady Gminy Czarna Dąbrówka jest zasadna. Dieta za 

miesiąc poprzedni będzie wówczas wypłacana do 10 -go dnia następnego miesiąca za miesiąc 

poprzedni w każdym miesiącu.  

 

Radni Rady Gminy Czarna Dąbrówka nie mieli więcej pytań i uwag do niniejszego projektu 

uchwały, więc poddano pod głosowanie uchwałę. 

Radni za podjęciem powyższej uchwały głosowali w następujący sposób: 

15 głosów ”za”; 0 głosów ”przeciw” ; 0 głosów ”wstrzymujących się” 

Wykaz imiennych głosowań nad projektem uchwały stanowi załącznik do protokołu. 

 

Przewodniczący Rady Gminy odczytał treść punktu 3d porządku obrad: podjęcie 

uchwały w sprawie uchwalenia ramowego planu pracy Rady Gminy Czarna Dąbrówka na 

2025 r. i sposobu jego realizacji wg druku nr 79; 

Pan Tomasz Naderza-Przewodniczący Rady Gminy odczytał treść projektu uchwały. 

Radni Rady Gminy Czarna Dąbrówka nie mieli więcej pytań i uwag do niniejszego projektu 

uchwały, więc poddano pod głosowanie uchwałę. 

Radni za podjęciem powyższej uchwały głosowali w następujący sposób: 

15 głosów ”za”; 0 głosów ”przeciw” ; 0 głosów ”wstrzymujących się” 

Wykaz imiennych głosowań nad projektem uchwały stanowi załącznik do protokołu. 

 

Przewodniczący Rady Gminy odczytał treść punktu 3e porządku obrad: podjęcie 

uchwały w sprawie przyjęcia planów pracy stałych Komisji Rady Gminy Czarna 

Dąbrówka na 2025 rok wg 80; 

Pan Tomasz Naderza udzielił wyjaśnień do uchwały oraz wskazał że projekt uchwały 

dotyczący planów pracy Komisji jest dostępny na stronie Biuletynu Informacji Publicznej  



i został zatwierdzony na poszczególnych posiedzeniach Komisji.. 

Radni Rady Gminy Czarna Dąbrówka nie mieli więcej pytań i uwag do niniejszego projektu 

uchwały, więc poddano pod głosowanie uchwałę. 

Radni za podjęciem powyższej uchwały głosowali w następujący sposób: 

15 głosów ”za”; 0 głosów ”przeciw” ; 0 głosów ”wstrzymujących się” 

Wykaz imiennych głosowań nad projektem uchwały stanowi załącznik do protokołu. 

 

Przewodniczący Rady Gminy odczytał treść punktu 4f  porządku obrad: podjęcie 

uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy na 2025 rok wg druku nr 81. 

Pan Marcin Marszałkowski-Skarbnik Gminy udzielił wyjaśnień do uchwały. 

Dokonano zwiększenia planu dochodów majątkowych budżetu gminy dokonano w wysokości 

199.000,00 zł z tytułu środków (dotacji) otrzymanych od Wojewódzkiego Funduszu Ochrony 

Środowiska i Gospodarki Wodnej w Gdańsku na dofinansowanie realizacji zadania pn. 

„Uporządkowanie gospodarki ściekowej na terenie gminy Czarna Dąbrówka” w ramach naboru 

konkursowego „SZLAMIK” – poprawa efektywności pracy oczyszczalni ścieków.    

Dokonano zwiększenia planu wydatków majątkowych budżetu gminy dokonano w wysokości 

199.000,00 zł na realizację zadania pn. „Uporządkowanie gospodarki ściekowej na terenie gminy 

Czarna Dąbrówka” (opracowanie dokumentacji projektowej na budowę kolektorów ściekowych). 

Dokonano przeniesienia kwoty planu wydatków majątkowych budżetu gminy w dziale 010 

Rolnictwo i łowiectwo, rozdział 01044 Infrastruktura sanitacyjna wsi – przeniesienie planu 

wydatków majątkowych stanowiących wkład własny Gminy w kwocie 45.770,00 zł na zadanie 

inwestycyjne pn. „Uporządkowanie gospodarki ściekowej na terenie gminy Czarna Dąbrówka”  

z zadania inwestycyjnego pn. „Budowa dróg i chodników” (rozdział 60016 drogi publiczne 

gminne). 

Radni Rady Gminy Czarna Dąbrówka nie mieli więcej pytań i uwag do niniejszego projektu 

uchwały, więc poddano pod głosowanie uchwałę. 

Radni za podjęciem powyższej uchwały głosowali w następujący sposób: 

15 głosów ”za”; 0 głosów ”przeciw” ; 0 głosów ”wstrzymujących się” 

Wykaz imiennych głosowań nad projektem uchwały stanowi załącznik do protokołu. 

 

Przewodniczący Rady Gminy wobec wyczerpania się punktu 3 przeszedł do realizacji kolejnego 

punktu z porządku obrad. 

 



4. SPRAWOZDANIE Z DZIAŁALNOŚCI PRZEWODNICZĄCEGO RADY  

W OKRESIE MIĘDZYSESYJNYM 

Przewodniczący Rady Gminy przedstawił sprawozdanie z działalności w okresie międzysesyjnym. 

Informacja ta stanowi załącznik do protokołu. 

Przewodniczący Rady Gminy wobec wyczerpania się punktu 4 przeszedł do realizacji kolejnego 

punktu z porządku obrad. 

 

5. SPRAWOZDANIE Z DZIAŁALNOŚCI WÓJTA W OKRESIE 

MIĘDZYSESYJNYM. 

Wójt Gminy przedstawił blok informacyjny dotyczący działań podejmowanych w okresie 

międzysesyjnym. 

Sprawozdanie z działalności w okresie międzysesyjnym i stanowi ono załącznik do protokołu. 

Przewodniczący Rady Gminy wobec wyczerpania się punktu  5 przeszedł do realizacji kolejnego 

punktu z porządku obrad. 

 

6. ZAPYTANIA RADNYCH, WOLNE WNIOSKI  

W punkcie tym radni zgłaszali swoje wnioski dotyczące spraw bieżących do wykonania. 

RADNA ALEKSANDRA WILMA 

1. Złożyła wniosek o zamontowanie luster drogowych przy wyjazdach z leśniczówki oraz 

drogi osiedlowej naprzeciwko krzyża. Są to miejsca położone na zakrętach drogi 

wojewódzkiej nr 212. Kierowcy w tych punktach mają ograniczoną widoczność i 

problemy z włączaniem się do ruchu. 

2. Złożyła wniosek o wycinkę drzew przy drodze wojewódzkiej w kierunku Słupska (lewa 

strona) przy placu wiejskim. Jednocześnie złożyła wniosek/prośbę o sprawdzenie stanu 

pozostałych drzew w wzdłuż drogi wojewódzkiej w kierunku Słupska od krzyżówki.  

RADNA MILENA STĘPIEŃ 

1. Złożyła wniosek o przywrócenie do stanu pierwotnego drogi gruntowej w kierunku 

Państwa Wiśniewskich, która uległa zniszczeniu w wyniku wykonywania prac przy 

modernizacji wodociągu. 

RADNY KAMIL FARAT 

1. Złożył wniosek o pilne utworzenie w bieżącym roku zadania oraz jego realizacji pn. 

Modernizacja infrastruktury wodnej wraz z nowym ujęciem wody dla miejscowości Dęby.  

2. Złożył wniosek o doprowadzenie mediów (woda i prąd)do nowo budowanego budynku 

świetlicy wiejskiej w miejscowości Bochowo. 



Radny Kamil Farat odczytał także treść złożonej interpelacji skierowanej do Starosty 

Bytowskiego. 

Radny Kamil Farat przekazał także informację, że złożył do Wojewody Pomorskiego w Gdańsku 

wniosek o aplikowanie celem pozyskania dofinansowania z Rządowego Programu Rozwoju Dróg 

na drogę powiatową nr 1741G na odcinku Rokitki-Bochowo 

RADNY MATEUSZ MYSZK 

1. Złożył wniosek dotyczący naprawy lub zlecenia zaprojektowania nowego oświetlenia przy 

ciągu pieszo-jezdnym na ulicy Lęborskiej w kierunku cmentarza. Oświetlenie nie działa lub 

jeśli działa to daje słabe oświetlenie które nie zapewnia dostatecznego bezpieczeństwa 

mieszkańcom. 

RADNY PAWEŁ WALASZEK 

1. Złożył wniosek w imieniu Sołtysa Sołectwa Wargowo o wykonanie zajazdu dla autobusu 

szkolnego w miejscowości Wargówko. Niestety po roztopach lub obfitych opadach 

autobus ma problem z wyjechaniem na płyty. Prośba również o dołożenie płyt dla zjazdu 

również dlatego, że posesja, która znajduje się obok zostaje naruszona i niszczona. 

2. Złożył wniosek w imieniu Sołtysa Sołectwa Wargowo o pokrycie kosztów i zapewnienia 

wykonawstwa oświetlenia drogi gminnej w miejscowości Wargówko pomiędzy dwoma 

domostwami tam znajdującymi. Brak oświetlenia jest szczególnie uciążliwy w okresie 

jesienno-zimowym gdy zmrok zapada we wczesnych godzinach popołudniowych.. 

3. Złożył wniosek o interwencję dotyczącą wysokiego stanu wody na jeziorze Mikorowo. 

Wysoki stan wody na jeziorze Mikorowo  spowodował częściowe zalanie działki przy 

jeziorze oraz urządzenia malej architektury m.in. pomost drewniany 

RADNY JAKUB GRALAK 

1. Złożył zapytanie dotyczące realizacji wniosku, który został złożony na wrześniowej sesji 

Rady Gminy Czarna Dąbrówka w sprawie utworzenia dodatkowych pasów 

bezpieczeństwa na drodze wojewódzkiej 211 przy ulicy Słupskiej. Czy ZDW udzieliło 

odpowiedzi na ten wniosek, jeśli nie prośba o ponowienie tego wniosku. 

RADNY MARCIN HERON 

1. Złożył wniosek o uzupełnienie dziur na drodze w kierunku Państwa Sobierajskich, 

nawiezienie tłucznia w kierunku Państwa Gorzelak, uzupełnienie dziur na drodze w 

kierunku Państwa Cierzan. 

RADNY WIESŁAW CYGERT 

1. Złożył wniosek o zaopatrzenie hydroforni na terenie Gminy w agregaty prądotwórcze na 

wypadek braku energii elektrycznej. 



RADNA BEATA WOŹNIAK 

1. Złożyła zapytanie dotyczące realizacji złożonego wniosku dotyczącego stworzenia 

bezpiecznego przejścia dzieci do szkoły, tzn. chodnika, traktu pieszo-jezdnego  

z oświetleniem, dodatkowym przejściem dla pieszych, zatoczek spowalniających przed 

przejściem dla pieszych oraz przebudowę skrzyżowania drogi wojewódzkiej nr 211 z 

droga powiatową nr 1334G na skrzyżowanie bezpieczne. Bezpieczne przejście dotyczy 

drogi wojewódzkiej nr 211 od strony Sierakowic (pierwsze zabudowania) do strony 

skrzyżowania z drogą powiatową nr 1334G. ( projekt przebudowy drogi był już 

przygotowany warto go odszukać i uaktualnić). Czy Zarząd Dróg Wojewódzkich 

odpowiedział na złożony wniosek?. 

Wobec wyczerpania się punktu porządku obrad Przewodniczący Rady Gminy przeszedł do 

realizacji kolejnego punktu z porządku obrad. 

 

7. ZAPYTANIA SOŁTYSÓW I ZAPROSZONYCH GOŚCI 

SOŁTYS SOŁECTWA ROKITKI MONIKA BOJANOWSKA 

1. Złożył wniosek o montaż nowoczesnej lampy przy przystanku autobusowym  

w Rokitkach. Znajdująca się w tym miejscu lampa solarna obecnie nie działa. Montaż 

oświetlenia wpłynie na poprawę bezpieczeństwa mieszkańców. 

2. Złożyła wniosek o doprowadzenia mediów ( woda i prąd) do wnętrza altany wiejskiej 

znajdującej się na placu zabaw. 

SOŁTYS SOŁECTWA NOŻYNKO BEATA KOPP-OSTROWSKA 

1. Złożył wniosek o naprawę lampy solarnej znajdującej się przy przystanku w miejscowości 

Nożynko Rybnia. Obecnie lampa ta nie świeci. Przy realizacji zadania w ramach funduszu 

sołeckiego w 2025 roku pn. Lampy (nowe osiedle) istnieje możliwość, aby lampę solarną 

podłączyć pod oświetlenie elektryczne. 

SOŁTYS SOŁECTWA WARGOWO EMILIAN MROCZEK 

1. Złożył zapytanie dotyczące realizacji wniosku o interwencje dotyczącą prac drogowych 

przy przepuście na drodze Mikorowo Drążkowo gdzie płynie rzeka Pogorzelica-przepust 

jest niewyremontowany, zalegają hałdy piasku oraz grozi ta ziemia osunięciem. 

2. Złożył zapytanie o realizację wniosku dotyczącą przejazdu drogą pożarową nr 1 

Dąbrówno Warcimino-jest zakaz wjazdu-mieszkańcy miejscowości Wargowo posiadają 

swoje działki i nie maja możliwości dojazdu do działek rolnych ze względu na montaż 

tego znaku( wyremontowana droga przez Nadleśnictwo Łupawa) 

SOŁTYS SOŁECTWA BOCHOWO TADEUSZ MASSOWA 



W imieniu Sołtysa Sołectwa Bochowo zapytania złożył radny Kamil Farat: 

1. Jakie konkretne działania podjęła Gminy/Wójt w sprawie wielokrotnego zgłaszania 

dotyczącego zalewania drogi powiatowej? 

2. Co musi się wydarzyć, aby Gmina zaczęła działać w trybie sytuacji kryzysowej i dlaczego 

ponownie zostaliśmy pozostawienie sami sobie 

Radny Kamil Farat powiedział również, że na pewno mieszkańcy nie zostali pozostawieni sami 

sobie 

Wobec wyczerpania się punktu porządku obrad Przewodniczący Rady Gminy przeszedł do 

realizacji kolejnego punktu z porządku obrad. 

 

8. ODPOWIEDZI WÓJTA NA ZAPYTANIA I WOLNE WNIOSKI. 

Wójt Gminy Czarna Dąbrówka udzielił wyjaśnień dotyczących złożonego zapytania przez Sołtysa 

Sołectwa Bochowo. 

Wójt Gminy udzielił odpowiedzi na złożone wolne wnioski i zapytania z sesji. 

Przewodniczący Rady Gminy wobec wyczerpania się punktu 8 przeszedł do realizacji kolejnego 

punktu z porządku obrad. 

 

9. ZAKOŃCZENIE OBRAD SESJI. 

Przewodniczący Rady Gminy w związku z wyczerpaniem porządku obrad zamknął posiedzenie             

X Sesji Rady Gminy Czarna Dąbrówka o godzinie 16:55 

 

 

Protokolant                Przewodniczący Rady Gminy 

 

Aldona Drywa                                                                             Tomasz Naderza                    


